

## Press Release

Effective today, January 16th, 2021, until the end of the Stay at Home order, the Bishop of the Diocese of Sault Ste-Marie, Thomas Dowd, has asked that all public celebrations of the Mass in the churches of the Diocese be suspended in order to permit all diocesan parishioners to comply with the provincial Stay at Home directives.

“I know this is a huge sacrifice for our people. This difficult decision was made after consulting with the public health authorities as well as our diocesan College of consultors and regional leaders,” Bishop Dowd explained. “We want to do our part to help protect the public.”

Bishop Dowd noted that the government decree does allow for church gatherings in limited circumstances. Other worship services, such as baptisms and confession, can continue. “The priests are also still encouraged to celebrate masses for broadcast from within their churches, whether online or via FM radio,” said Bishop Dowd.

“The pastoral care of the people of our diocese must continue despite the stay at home order. Parishes are exhorted to continue to provide, via telephone or online means, services such as pastoral counselling, catechism, times of fellowship and faith sharing, pastoral visits and outreach, opportunities to pray together, and so on.”

These directives are subject to modification as the public health situation evolves.

The full text of the decree of the Diocese of Sault Ste. Marie can be found attached to this press release, as well as on the diocesan website. Requests for interviews may be made via email to [j.vezina@ssmd.ca](mailto:j.vezina@ssmd.ca).

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE

À compter d'aujourd'hui, le 16 janvier 2021, jusqu'à la fin du décret de demeurer à domicile, l'évêque du Diocèse de Sault Ste-Marie, Thomas Dowd, a demandé que toutes les célébrations publiques de la messe dans les églises du diocèse soient temporairement annulées afin de permettre à tous les paroissiens diocésains de se conformer au décret provincial de demeurer à domicile.

“Je sais que c'est un sacrifice énorme pour nos gens. Cette décision difficile a été prise après consultation auprès des autorités de la santé publique ainsi que notre collègue des consultants et les leaders des régions diocésaines,” explique Mgr Dowd. “Nous voulons faire notre part pour protéger la population.”

Mgr Dowd souligne que le décret gouvernemental permet les rassemblements religieux dans des circonstances limitées. D'autres services religieux, tels les baptêmes et la confession, peuvent continuer. “J'encourage les prêtres à célébrer les messes diffusées à partir de leurs églises, soit en ligne ou via la radio FM”, affirme Mgr Dowd.

“Le soin pastoral de nos diocésains doit continuer malgré l'ordonnance les obligeant à demeurer chez-eux. J'exhorte les paroisses à fournir, via téléphone ou par des moyens électroniques, les services tels le counseling pastoral, le catéchisme, les moments de partage de foi et de fraternité, les visites pastorales, les occasions de prier ensemble, etc.”

Ces directives seront modifiées au fur et à mesure que la situation de santé publique évoluera.

Vous trouverez le texte complet du décret du Diocèse de Sault Ste-Marie en pièce jointe à ce communiqué de presse, ainsi que sur le site web diocésain. Toute demande d'entrevue doit être présentée par courriel à [j.vezina@ssmd.ca](mailto:j.vezina@ssmd.ca).